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Transportudvalget har i brev af 31. januar 2013 stillet mig følgende spørgsmål 

316 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Henning Hyllested (EL). 

Spørgsmål nr. 316: 

Ministeren bedes redegøre for, hvor stor en besparelse Banedanmark opnår i 

forhold til medlemskabet af UIC ved i stedet at tilmelde sig EEIG ERTMS Users 

Group, og hvorvidt medlemskabet af Users Group giver adgang til de samme 

informationer og erfaringsudveksling, som UIC-medlemskabet gør. 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, som oplyser, at: 

”Det tidligere UIC-medlemskab kostede i 2010 825.959 kr. årligt, hvor 

medlemskabet af ERTMS Users group koster 1.117.500 kr. årligt.  

Medlemskabet af ERTMS Users group kan ikke sammenlignes med et 

medlemskab af UIC, idet det kun er virksomheder med aktive større ERTMS-

projekter, der kan opnå medlemskab af ERTMS Users group, jf. i øvrigt svaret 

på TRU 314.  

Banedanmark anser medlemskabet af ERTMS Users group som en absolut 

nødvendighed for at sikre bedst mulig indflydelse, information og imødegåelse 

af forskellige risici i forbindelse med standardiseringen af ERTMS. Derfor 

anser Banedanmark også, at udgiften til medlemsskabet af ERTMS Users 

Group er en fornuftig investering, der i modsætning til medlemskabet af UIC 

står mål med udbyttet.” 

Med venlig hilsen 

Henrik Dam Kristensen 
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